
 

 

Protokół Nr XXIII/2020 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 27 sierpnia 2020r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
08 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk oraz Skarbnik Gminy Marta 

Chłopek, według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała - Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył XXIII Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 3 Statutu Gminy Wierzchowo.  

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w dniu 25 sierpnia 2020r. wpłynął 

wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie pod obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo w dniu 27 

sierpnia 2020 roku dodatkowego projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2020-2030, według druku nr 129. 

Podjęcie w/w uchwały podyktowane jest zmianami wieloletnich przedsięwzięć: budową 

Przedszkola w Wierzchowie, budową sieci kanalizacji sanitarnej dla miejscowości 

Świerczyna – Wodnik II i termomodernizacją budynków komunalnych w zasobie gminy o 

funkcji publicznej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec zapytał, kto jest za przyjęciem powyższego 

wniosku? 

Rada Gminy 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących 

się”, w głosowaniu jawnym wniosek przyjęła. 

 



Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Radni i Wójt nie zgłosili na sesji zmian do porządku obrad. 

 

Po przyjęciu zmiany w trybie art. 20 ust. 1a o samorządzie gminnym, porządek obrad 

przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo z prac w 

okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 

8.1 uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości 

gruntowych w drodze przetargu – druk nr 125; 

8.2 uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości 

gruntowych w drodze przetargu – druk nr 126; 

8.3 uchwała w sprawie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wierzchowo na 

rok szkolny 2020/2021 – druk nr 127; 

8.4 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2020 – druk 

nr 128; 
8.5 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo n lata 2020-2030 – druk nr 129. 

9.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Komunikaty i sprawy różne. 

11.Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że protokół  

z posiedzenia XXII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 25 czerwca 2020r. został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi 

dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęły 

żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XXII sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 



Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Kazimierz Pajor. 

Protokół Komisji Nr 6/2020 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Jolanta Augustyniak. 

Protokół Nr 5/2020 z posiedzenia wspólnego Komisji Kultury i Komisji Rolnictwa 

stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 5/2020  stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym Radni 

nie złożyli interpelacji. 

 

Na sesji Radni również nie złożyli interpelacji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

Wobec braku dyskusji w punkcie porządku obrad „7. Trybuna obywatelska” Przewodniczący 

Rady Marek Mikulec zamknął punkt 7 i  przystąpił do realizacji punktu 8 porządku obrad. 

 

 

 

 

 



Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowych oraz 

zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości gruntowych w drodze 

przetargu – druk nr 125. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIII/124/2020 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 7 do 

nin. protokołu, 

 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2020-2030 – druk nr 126. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIII/125/2020 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 8 do 

nin. protokołu, 

 

3) w sprawie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wierzchowo na rok szkolny 

2020/2021 – druk nr 127. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIII/126/2020 w sprawie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Wierzchowo na rok szkolny 2020/2021 – która stanowi załącznik nr 9 do nin. 

protokołu, 

 

4) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2020 – druk nr 128. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIII/127/2020 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2020 – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu, 

 

5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2020-2030 – druk nr 129. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIII/128/2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2020-2030 – która stanowi załącznik nr 11 do nin. 

protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9 i 10. 

 



Ad. 9 i 10 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi, które wpłynęły do Biura 

Rady Gminy na zgłoszone w poprzednim okresie interpelacje. 

 

Radna Lidia Kałandyk poinformowała, że w ramach Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Gminy Wierzchowo na lata 2017-2023 zostały zrealizowane projekty pn. „Drabinkowo” w 

miejscowości Żeńsko i pierwszy etap projektu w miejscowości Żabin pn. „Zielony Zakątek 

Żabina” – realizacja projektu będzie kontynuowana. W ramach Programu Rewitalizacji 

będzie realizowany projekt na dodatkowe wyposażenie nowo wybudowanego Przedszkola w 

Wierzchowie. 

Radna Lidia Kałandyk podziękowała wszystkim zaangażowanym w realizację projektów i 

zaapelowała do wszystkich zainteresowanych osób i podmiotów o współpracę w realizacji 

następnych przedsięwzięć rewitalizacyjnych w celu ubiegania się o środki finansowe. 

 

Radny Józef Janicki poruszył sprawę dotyczącą utrudnień z jakimi zmagają się mieszkańcy 

miejscowości Będlino i kierowcy przejeżdżający przez tę miejscowość w związku z budową 

kanalizacji sanitarnej. Po opadach deszczu powstała bardzo duża kałuża a zalane wodą 

wgłębienia stwarzają dla kierowców duże niebezpieczeństwo, ponieważ samochody zahaczają 

podwoziem o wystające w drodze studzienki. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz ustosunkowując się do treści odpowiedzi udzielonych przez 

Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim na zgłoszone przez Radnych Gminy 

Wierzchowo interpelacje stwierdził, że nie może być tak, że Zarząd Dróg na zgłaszane 

interpelacje udziela notorycznie odpowiedzi: brak pieniędzy i brak ludzi. To na zarządcy dróg 

ciąży ich utrzymanie w tym odprowadzanie wód deszczowych. By uniknąć podobnych 

problemów w przyszłości przy przebudowie drogi powiatowej w Wierzchowie (ulica 

Lipowa), z jakimi zmaga się obecnie miejscowość Będlino, Radny Bogusław Pawłowicz 

zaapelował by na etapie projektowania inwestycji uwzględnić wszystkie zgłaszane uwagi, w 

tym wypadku odprowadzenie wód deszczowych z drogi powiatowej po jej przebudowie. 

Radny powiedział, że nie wiemy, czy projekt przewiduje odwodnienie pasa drogowego, a jeśli 

tak to jaki system odwodnienia jest proponowany, ponieważ jest to bardzo ważne szczególnie 

przy posesjach nr 5 i 5a i nr 29 przy ulicy Lipowej w Wierzchowie. W tym celu Radny 

proponuje spotkać się z właścicielami działek na których są rowy odprowadzające wody 

deszczowe. 

Wójt Jan Szewczyk ustosunkowując się do powyższych uwag przyznał, że są słuszne. Na 

etapie opracowywania projektu przebudowy drogi Wierzchowo – Sośnica trzeba doprowadzić 

do spotkania wszystkich zainteresowanych. Na spotkanie zaprosić przedstawicieli Gminnej 

Spółki Wodnej i Zarządy Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim oraz właścicieli działek 

przez które biegną rowy do których ma być odprowadzana woda. Na spotkanie zaproszony 

będzie również Radny Bogusław Pawłowicz. Natomiast w miejscowości Będlino trwa 

inwestycja. Za bezpieczeństwo na placu budowy odpowiedzialność ponosi kierownik 

budowy. Remont drogi rozpocznie się po wybudowaniu przepompowni ścieków i 

wyposażeniu ich w urządzenia. Obecnie woda nie ma możliwości spływu do studzienek z 

powodu braku asfaltu, z kolei którego brak powoduje, że studzienki wystają ponad 

powierzchnię drogi. 

 

 

 



 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 i 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

Ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 

13
08

 zamknął obrady XXIII sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………. 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 

 


